
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 5. 10. 2018

Př́ıtomńı senátoři: Petr Houška, Jan Hrabovský (odchod 19:40), Peter Korcsok (př́ıchod 18:16),
Tomáš Masař́ık, Jana Novotná, Pavel Obdržálek (odchod 19:20), Zuzana Procházková, Patricia
Schmidtová, Vilém Zouhar
Hosté: Jindřich Pikora, Mirko Rokyta (odchod 19:45)
Program:

0. Uv́ıtáńı nových člen̊u

1. Schváleńı programu a zápisu z minulého zasedáńı

2. Volba předsedy, mı́stopředsedy a pokladńıka

3. Studentské granty SFG, GAUK

4. Podněty od student̊u

5. SKASky

6. Různé

Zasedáńı svoláno na středu 5. ř́ıjna, začátek 18:05, konec 21:00, předsedá J. Novotná.

Proběhlo představeńı senátor̊u a obeznámeńı s jejich ćıly. V. Zouhar sděluje, že by rád přibĺıžil
SKAS student̊um, aby studenti v́ıce věděli, co SKAS dělá, a mohli se tak snáze obracet na SKAS
s př́ıpadnými problémy a podněty. Z. Procházková představila svou vizi o zavedeńı fakultńıho psy-
chologa.

P. Obdržálek kritizuje T. Masař́ıka kv̊uli dlouhodobým zahraničńım stáž́ım a vyzývá ho k rezignaci
speciálně s ohledem na jeho mandát v univerzitńım senátu. T. Masař́ık odpov́ıdá, že budoućıch
zasedáńı univerzitńıho senátu se plánuje účastnit i přes sv̊uj pobyt v zahranič́ı. Dále dodává, že
s ohledem na jeho plánované dokončeńı studia, na pozici v AS UK rezignuje tak, aby proběhly
zároveň doplňovaćı volby do AS UK (jelikož aktuálně neńı žádný náhradńık) a regulérńı volby do
SKAS.

1. Schváleńı programu a zápisu z minulého zasedáńı

Schváleńı programu proběhlo tichým souhlasem. Pořad́ı jednotlivých bod̊u bylo uzp̊usobeno časovým
možnostem odcházej́ıch senátor̊u a host̊u.

Připoměla se situace ohledně zápisu z minulého zasedáńı.

Zápis z minulého zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

2. Volba předsedy, mı́stopředsedy a pokladńıka

J. Pikora a P. Korcsok jsou odsouhlaseni jako skrutátoři.
P. Obdržálek navrhuje P. Schmidtovou na předsedkyni SKAS. P. Schmidtová nepřij́ımá a navrhuje
P. Obdržálka a J. Novotnou, kteř́ı kandidaturu přij́ımaj́ı.

T. Masař́ık by rád slyšel nějaký program od obou kandidát̊u. P. Obdržálek ř́ıká, že již zař́ıdil
bagety na Malé Straně, že odpov́ıdá na všechny emaily a je pořád k dispozici. J. Novotná ř́ıká, že
by ráda předsedala SKAS s ćılem předat své zkušenosti a znalosti dál. Dále by chtěla, aby byly ve
SKAS dobré vztahy a jednotliv́ı členové spolu navzájem spolupracovali.

T. Masař́ık upozorňuje, že by byl velice nerad, aby vedl SKAS někdo, kdo má závažné studijńı
problémy a je rád, že ho nevyhod́ı, jako P. Obdržálek.

P. Korcsok se táže obou kandidát̊u, zda plánuj́ı být v letošńım akademickém roce na deľśı čas
mimo republiku. P. Obdržálek ř́ıká, že dva roky z̊ustane na MFF a pojede tak maximálně na hory.
J. Novotná ř́ıká, že také deľśı cestu neplánuje, krom občasného výjezdu, např́ıklad na konferenci.

P. Schmidtová se táže, jestli maj́ı oba dostatek času. Oba kandidáti odpov́ıdaj́ı, že počátaj́ı s t́ım,
že tomu nějaký čas věnuj́ı. J. Novotná dodává, že by ráda, aby ostatńı lidé ve SKAS byli letos
aktivněǰśı.
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Jana Novotná byla zvolena předsedkyńı SKAS v prvńım kole.

J. Novotná 6 hlas̊u, P. Obdržálek 3 hlasy

J. Novotná navrhuje P. Schmidtovou a V. Zouhara na post mı́stopředsedy SKAS. V. Zouhar kandi-
daturu odmı́tá, P. Schmidtová ji přij́ımá.

Patricia Schmidtová byla zvolena mı́stopředsedkyńı SKAS v prvńım kole.

Hlasováńı: 7–2

J. Novotná se táže, kdo by chtěl vykonávat funkci pokladńıka. P. Obdržálek ř́ıká, že by ji vykonával
rád. J. Novotná tedy navrhuje P. Obdržálka, který návrh přij́ımá.

Pavel Obdržálek byl zvolen pokladńıkem SKAS v prvńım kole.

Hlasováńı: 6–3

P. Obdržálek podotýká, že všichni zvoleńı funkcionáři SKAS zastávaj́ı stejné pozice jako zastávali
v minulém funkčńım obdob́ı.

3. Studentské granty SFG, GAUK

J. Novotná představila SFG a GAUK a táže se, jak se M. Rokyta d́ıvá na počty SFG na matematické
sekci. J. Novotná současně upozorňuje, že na informatické a matematické sekci žádá o SFG málo
student̊u. Proběhla diskuse s M. Rokytou, že na matematice neńı př́ılǐs mnoho podnět̊u na SFG,
ale student̊um, kteř́ı něco zaj́ımavého a nadstandardńıho udělaj́ı může M. Rokyta udělit mimořádné
stipendium. P. Korcsok navrhuje vystavit úspěšné práce na webu, jako motivaci a inspiraci pro ostatńı
studenty. J. Novotná by na informatice ráda nově uspořádala besedu o SFG a předřadila ji besedě
o GAUK, aby byli studenti o SFG v́ıce informovańı. J. Hrabovský se ptá, zda lze požádat o SFG na
nahráváńı manuál̊u k praktik̊um, např. na učitelstv́ı. M. Rokyta rad́ı, at’ se obrát́ı na Z. Koupilovou.

J. Novotná zař́ıd́ı besedu o SFG a GAUK na informatické sekci. P. Korcsok dodává, že by bylo
vhodné pozvat doc. Lopatkovou, jakožto členku kolegia rektora. T. Masař́ık dodává, že na besedu je
tradičně zván zástupce panelu hodnotitel̊u GAUK z informatické sekce. Na matematické sekci zař́ıd́ı
besedu o GAUK SIAM, se kterým je SKAS v kontaktu. Beseda na fyzikálńı sekci se pravděpodobně
letos konat nebude, jelikož jsou informace o GAUKu na fyzikálńı sekci rozš́ı̌reny a besedy se v mi-
nulých letech účastnilo velmi málo lid́ı.

4. Podněty od student̊u

J. Novotná informuje, že do SKASu přǐsel v srpnu podnět, zda by fakulta nechtěla poskytovat licenci
pro Grammarly, službu, která kontroluje anglicky psané texty, i z hlediska gramatiky. M. Masař́ık
sděluje, že zkusil tuto službu v open verzi testovat a že vypadá užitečně. Zároveň se ptá, zda se
někdo nezná se studenty FEL (FEL ČVUT má licenci zaplacenou), abychom se zeptali, č́ım se z jejich
pohledu placená a neplacená verze lǐśı. SKAS se shodl, že se pokuśı kontaktovat ciźı studenty a zjistit
v́ıce informaćı a následně př́ıpadně navrhnout vedeńı tuto možnost.

Daľśım podnětem je zmizeńı studijńıch plán̊u letošńıho bakalářského studia na stránkách MFF.
M. Rokyta sděluje, že informace mohla vypadnout při přecházeńı na nové stránky. SKAS se shodl,
že na to na zasedáńı AS upozorńı vedeńı a bude apelovat, aby se co nejdř́ıve plány objevily.

T. Masař́ık upozorňuje na některá chybná vyjádřeńı studijńıch referentek. Uvád́ı př́ıklad týkaj́ıćı se
placeńı poplatk̊u za studium. M. Rokyta odkazuje T. Masař́ıka na D. Macharovou.

5. Skasky

Diskutuj́ı se r̊uzné podoby Skasek tak, aby se studenti v́ıce dozv́ıdali o SKAS. Kromě roześıláńı Skasek
na emaily a vyvěšeńı na nástěnky SKASu se budou nově skasky vyvěšovat na daľśı možné nástěnky.
O obsahovou část se bude starat V. Zouhar a roześılat je bude P. Korscok. Prvńı Skasky se zveřejńı
do konce ř́ıjna.

Rozhodlo se, že Z. Procházková se bude starat o nástěnky SKAS na matematické sekci a V. Zouhar
o nástěnku v budově na Malé Straně.
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6. Různé

6..1 Informace o Studentské Anketě

P. Obdržálek seznamuje s grafy, které došly do komise pro anketu. Shrnuje, že počet student̊u a
odpověd́ı v anketě je v podstatě stejný jako v loňském roce. T. Masař́ık komentuje situaci v komisi
pro anketu a shrnuje, že dle jeho názoru je současná podoba ankety dobrá. M. Rokyta dodává, že
elektronickou anketu také považuje za vhodněǰśı než paṕırovou. J. Pikora by rád změnil vyhledáváńı
v SIS, kde se vždy k vyhledanému pedagogovi zobraźı i daľśı pedagogové, kteř́ı s ńım ten rok daný
předmět vyučovali. Všichni se shoduj́ı, že současná situace neńı žádoućı a bylo by ji dobré změnit.
Proběhla obsáhlá diskuze o daľśıch zkušenostech se studentskou anketou.

T. Masař́ık závěrem doporučeje, aby SKAS požádal pana děkana o nominováńı nového člana do
komise pro studentskou anketu za J. Pikoru, který tuto funkci již dále nechce vykonávat. J. Novotná
požádá pana děkana o změnu ve složeńı komise pro anketu — za J. Pikoru navrhne P. Houšku.

6..2 PDF/A

Proběhla diskuse o odevzdáváńı závěrečných praćı v PDF/A. Z. Procházková informuje, že v šabloně
od M. Mareše je chyba, a že mu o ńı dá vědět. M. Rokyta informuje, že fakulta se snaž́ı jednat
s rektorátem a doćılit změn, např. aby validátor hlásil, kde přesně je chyba. Problémů je však v́ıce,
ale rektorát řadu z nich nechce řešit, protože tvrd́ı, že jsou problémem jen MFF.

P. Houška sděluje, že daľśım velkým problémem jsou př́ılohy, zejm. zdrojové kódy programovaćıch
jazyk̊u, jelikož nemaj́ı jednu z nab́ızených př́ıpon. Řešeńım pak může být pro každý soubor podrobně
žádat o výjimku a nebo přidat všemu př́ıponu .txt, jak to vyřešili někteř́ı studenti letos. T. Masař́ık
dodává, že na tento problém upozorňoval na AS UK již při schvalováńı př́ıslušného předpisu, ale
bohužel bez úspěchu, neb se prý jedná pouze o problém MFF. M. Rokyta uzav́ırá, že jakékoli problémy
s PDF/A mohou studenti hlásit Petře Hoffmannové z knihovny.

6..3 Daľśı

Na jaře se po dlouhých letech podařilo zař́ıdit automat s dotovanými bagetami, tento automat je
v budově na Malé Straně. P. Obdržálek informuje, že zat́ım je trochu problém s doplňováńım, ale má
se to zlepšit. Koleje a Menzy neočekávaly takový zájem. M. Rokyta dodává, že se i na matematické
sekci našlo mı́sto na automat, v př́ızemı́ u ostatńıch automat̊u.

P. Obdržálek sĺıbil M. Rokytovi, že se pod́ıvá po konkrétńıch ṕıtkách. Ṕıtka by tak měla být insta-
lována brzy v Karĺıně, mı́sto je vytipováno i na Malé Straně.

P. Korcsok si vezme na starost zař́ızeńı elektronických voleb. J. Novotná mu pošle podklady jednáńı
s J. Pačesem a panem Hůlou z PřF UK.

J. Hrabovský informuje, že menza na 17. listopadu stále neńı funkčńı a v té souvislosti se táže, zda
by nebylo možné domluvit v bufetu na Troji možnost platit platebńı kartou. P. Obdržálek dodává,
že se menza má v nejbližš́ı době otev́ırat.

J. Hrabovský zmiňuje faq.matfyz.cz s t́ım, zda by nebylo dobré jej v́ıce zviditelnit. P. Schmidtová
dodává, že jde o projekt P. Obdržálka a daľśıch, který je propagován např. v matfyzácké kuchařce.

J. Pikora hovoř́ı o spravováńı SKAŚı konference, někdo to po něm muśı převźıt. P. Houška navr-
huje použ́ıváńı spam-filtr̊u emailových schránek př́ıjemc̊u a tedy moderováńı konference zcela zrušit.
P. Obdržálek se ujme spravováńı mailinglistu.

Proběhlo informováńı o komiśıch AS a jejich náplni. P. Korcsok by rád z̊ustal předsedou legislativńı
komise. P. Schmidtová by se ráda ujala studijńı komise. Ostatńı promysĺı, zda maj́ı zájem být součást́ı
nějaké komise.

M. Rokyta v kontextu legislativńı komise informuje, že se budou otev́ırat studijńı předpisy a prod.
Kuboň sb́ırá př́ıpadné podněty na změnu.

P. Korcsok vytvoř́ı tablo SKAS.
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Z. Procházková informuje o nešt’astné situaci se záměnnými předměty a dodává, že neńı na prvńı
pohled za stránek a plán̊u poznat, že student má pouze dva pokusy na zápis všech záměnných
předmět̊u dohromady. Uvád́ı konkrétńı př́ıpad, kdy musel kv̊uli této neinformovanosti jinak vcelku
schopný student ve třet́ım ročńıku ukončit studium. V souvislosti s t́ım proběhla diskuze o nových
bakalářských akreditaćıch a jak to bude s uznáváńım starých předmět̊u, které projdou drobnou
změnou. Jaké ze starých předmět̊u se budou uznávat za nové zálež́ı zejména na garantech. SKAS by
v tomto ohledu uv́ıtal zveřejněńı jasných pravidel pro uznáváńı.

Proběhla diskuze o veletrźıch Gaudeamus. Na veletrhu Gaudeamus Brno bude letos za studenty MFF
J. Pikora, P. Schmidtová a J. Novotná.

Dále proběhla diskuze o konferenćıch a odborných akćıch pro studenty, SKAS se shodl, že nechce
oficiálně propagovat nab́ıdky akćı, které mu přijdou, jelikož nemůže zaručit, že jsou kvalitńı.

zapsal Tomáš Masař́ık
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